



corporate architecture permanent architecture

Project

City Toilette Berlin Alexanderplatz

Sanitäranlagen

Sanitary facilities

Design

IONDESIGN GmbH

Christoph Fleckenstein, Anja Götz, Julius Baasner

Berlin, Germany

Client

Wall AG

Berlin, Germany

Durch den Umbau der unterirdischen Toilettenanlage aus den 1920er Jahren entstand am Berliner Alexanderplatz ein liches, modernes WC-Center. Das Design der neuen Sanitäranlage wird durch großzügige Glasflächen, weißes Fliesenmosaik, anthrazitfarbene Fußböden, Edelstahl und schwarzen Naturstein bestimmt. Von einem zentralen Empfangstresen aus erschließen sich sternförmig die Toilettenbereiche. Großformatige Architekturphotografien von Tobias Wille inszenieren das Thema „Metropole Berlin“ auf einem durchgängigen Bildband. Höchste Qualität, perfekte Raumtechnik und ruhige Klänge schaffen die eigene, neue Ästhetik – auch gegen Vandalismus.

With the conversion of underground rest room facilities from the 1920s, a modern and airy WC center was created on the Alexanderplatz in Berlin. The design of the new sanitary facilities is defined by generous amounts of glass, white tile mosaics, anthracite floors, stainless steel and black natural stone. From a central reception desk, the rest room facilities radiate outwards in the shape of a star. Large-sized architecture photographs by Tobias Wille present the “Metropolis of Berlin” in a comprehensive illustrated book. Premium quality, the ultimate in facility engineering and muted tones result in unique modern aesthetics – and help prevent vandalism.

